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Město kde se dobře žije. 

„Stěží se dnes najde někdo mezi politiky nebo běžnými občany, kdo by nechtěl živé, atraktivní, bezpečné, ekologicky udržitelné a zdravé město,“ prohlašuje                                           
dánský architekt a urbanista Jan Gehl. Proč je to tedy tak složité? 
Spíše než volební program předkládáme soubor nápadů, jak postupně přetvářet Náchod v město, kde je skutečně radost žít, trávit v něm čas, vracet se do něj.                                                   
Většina z těchto nápadů není nová, ani složitá. Často nejsou ani drahé a jejich uskutečnění vyžaduje jen změnit zaběhlý styl myšlení, navyklý způsob rozhodování.                                               
Vyžaduje trochu odvahy a hodně nadšení. 
Nemůžeme slíbit, že se nám vše povede prosadit. Ale můžeme slíbit, že se o to budeme snažit, seč nám budou síly stačit. Tak jako tomu bylo doposud. 
Pokud naši vizi sdílíte, zbývá jediné. Abyste i Vy projevili trochu odvahy a hodně nadšení při Vaší volbě do zastupitelstva. Abyste dali důvěru a politickou sílu                                                   
našim kandidátům, kteří se pokusí zrealizovat z této vize co nejvíce. 
  

●      Architektonické soutěže jsou po staletí osvědčeným nástrojem, jak vznikají ty nejkvalitnější veřejné budovy a prostranství. V Náchodě se v 
posledních letech hodně staví. Je nejvyšší čas, aby se začalo stavět i kvalitně. Varianta: V Náchodě se v posledních letech hodně bourá. Je nejvyšší 
čas, aby se začalo i stavět. A to kvalitně. 

●    Chceme se aktivně podílet na plánu údržby našich historických památek v majetku Města Náchoda. (radnice,Beránek a jiné) 
●    Oceňujeme vymístění dopravy z centrální části náměstí. V tomto trendu bychom chtěli pokračovat a omezovat dopravu v celém užším 

centru.Jednotný a účinný parkovací systém by měl usnadnit parkování v okolí městského jádra, vnitřní město je třeba zpříjemnit pěším a cyklistům. 
●     Živelné rozrůstání města po jeho okrajích koloniemi rodinných domů vede k přílišnému nárůstu vnitroměstské automobilové dopravy. Budeme 

usilovat o to, aby historické jádro města i jeho širší centrum bylo kvalitním místem k životu, veřejný prostor patřil lidem a pěší pohyb městem 
krátkých vzdáleností byl zážitkem, nikoliv nutným utrpením. To se týká i další práce s prostorem Náměstí T. G. Masaryka. 

●     Chceme, aby v areálu bývalé Tepny byly pro novou výstavbu plně uplatněny zásady tak, jak je pro dané území definuje územní plán. Jde zejména o 
smíšený ráz území a blokovou zástavbu. 

        Chceme podpořit kvalitní architektonickou soutěž pro dané území. 



●     Podporujeme obnovu lázeňství formou revitalizace původních lázeňských budov s minerálními prameny. Projekt by ale měl být menšího, 
skromného a realistického charakteru zaměřeného na ambulantní péči s využitím soukromých ubytovacích a stravovacích služeb v okolí. Podmínkou 
je samozřejmě rozumná dohoda s majiteli. Nepodporujeme výstavbu megalomanského, oploceného rehabilitačně-rekreačního centra na zelené 
louce, který by zcela změnil charakter celého území a jehož udržitelnost a dlouhodobé financování by bylo problematické. 

●     Budeme usilovat o úplný zákaz hazardu na území města. Podařilo se nám prosadit vyhlášku, která herny ve městě zakázala, vedení města se však 
povedlo toto rozhodnutí zvrátit a dnes bez problémů prosperují i herny v bezprostřední blízkosti školských zařízení. 

●      Jsme přesvědčeni, že pro město velikosti Náchoda je nutný městský architekt a koordinátor staveb. Musí se však jednat o nezávislou osobnost, 
která nebude navázána na lokální projekční či stavební firmy a dokáže odolávat tlakům investorů i samosprávy. Ideální variantou se jeví externí 
spolupracovník na malý pracovní úvazek. 

●     Řeka Metuje má potenciál stát se se svými nábřežími a promenádami jedním z nejatraktivnější center společenského života. Chceme pečlivě 
chránit zeleň na jejích březích, zkvalitnit její okolí a zlepšit přístup k ní v podobě náplavek, schodišť a v budoucnu i nalézt vhodné místo pro říční 
koupaliště. 

●     Důležitým faktorem, který tvoří příjemné město je bezpečnost a dodržování pravidel, zejména těch dopravních. Budeme chtít po městské policii, 
aby byla v zejména v kontrole parkování důslednější. 

●     Rozhodování těch, co město řídí, by mělo být přehledné, srozumitelné a snadno kontrolovatelné. Chceme co nejdříve prosadit zavedení hlasovacího 
zařízení pro jednání zastupitelstva, trvalou přístupnost záznamů všech jeho jednání na webu a zveřejňování podkladů, které zastupitelé dostávají. 
Budeme také usilovat o zveřejňování všech smluv, které Město uzavírá. 

●     Lidé by měli mít možnost podílet se na rozhodování, kam plynou peníze z jejich daní. K tomu slouží velmi dobře participativní rozpočet, kdy se 
menší část městského rozpočtu vyčlení, a lidé mohou hlasování vybrat, jakým způsobem se využijí. 

●     Město by se mělo rozvíjet systematicky a rovnoměrně, nestačí, když jde většina investic do centra. Inspirací může být v Polsku zavedená 
certifikace vyvážené lokalizace financování (Fair-play gmina) 

●     Chceme zhodnotit aktuální stav školství, zejména předškolního a základního, abychom mohli vytvořit koncepci pro zlepšení vzdělávání v regionu 
●     Podpoříme spolupráci mezi školskými institucemi tak, aby se mohly vzájemně inspirovat. Finanční podporu by mělo dostat i další vzdělávání 

pedagogů škol a školských zařízení. 
●     Vytvoříme podmínky pro rozšíření nabídky programů a volnočasových aktivit v mateřských a základních školách, tak, aby mohly spolu s knihovnou 

fungovat jako a centra celoživotního učení. 
●     Uvědomujeme si důležitost projektů prevence patologických jevů a vzdělávání žáků se speciálními vzdělávacími potřebami. K tomu by mohl 

sloužit speciální městský dotační program. 



●    Neziskový sektor a spolková činnost jsou základem městské pospolitosti. Podpoříme neziskové organizace zřízením ucelené databáze, která bude 
umožňovat systém výpůjček a sdílení vybavení, a poradenstvím při získávání finančních prostředků 

●    Uvědomujeme si význam malých škol rodinného typu, mateřských škol s dostatečnou kapacitou a umístěných i v okrajových částech, i možností 
dalších vzdělávacích alternativ včetně domácího vzdělávání či lesních školek. 

●    Pokus o lepší koordinaci náchodského kulturního dění příliš nevyšel. Větší podpora – a nemusí být jen finanční – amatérským kulturním 
uskupením je přitom krom jiného výhodnou investicí do budoucnosti. Město může pomoci například poskytnutím vhodných prostor (Beránek, ZUŠ, 
Klub Pranýř), zejména pro stálou alternativní malou scénu. 

●    Náchod je jedním z mála měst srovnatelné velikosti, které nemá standardní systém městské hromadné dopravy s pevnými jízdními řády 
jednotlivých linek a časovými jízdními legitimacemi. Budeme usilovat o jeho zavedení. 

●     Chceme vést jednání s Rubenou, která by opět umožnila obousměrné otevření ulice Českých bratří. 
●     Před stavbou nových asfaltových cyklotras upřednostňujeme zlepšení podmínek pro cyklisty přímo ve městě. 
●     Město výrazně podporuje sport a v tomto chceme i nadále pokračovat. Budeme podporovat, aby byly finanční prostředky směřovány i do 

neorganizovaných aktivit a veřejně přístupných sportovišť. 
 
 

Město Náchod je nejen díky změně rozpočtového určení daní, ale i díky dobrému hospodaření současného vedení, ve velmi dobré ekonomické kondici. V této 
dobré správě chceme pokračovat. Jen pokud budeme dobrými hospodáři a správci veřejných peněz, bude možné uvážlivě a promyšleně investovat do oblastí, 
které jsou pro budoucnost našeho města nejdůležitější. 
  

 

 
 


